
Per Bill, M: 
Anser du att myn-
digheter ska vara 
skyldiga att lämna 
ut e-post som är 
allmänna handlingar 
och andra digitala 
handlingar elektroniskt?
− Ja. En utredning ser just nu över regis-
terlagstiftningen och frågor om integritet, 
effektivitet och öppenhet i e-förvalt-
ningen. Vi arbetar för att ta tillvara på 
de nya möjligheterna till öppenhet som 
digitaliseringen utgör.

Anser du att utlämning av allmänna 
handlingar i elektronisk form ska 
vara kostnadsfri? 
− Ja. Se ovan. 
 

 

Peter Eriksson, MP:
Anser du att myn-
digheter ska vara 
skyldiga att lämna 
ut e-post som är 
allmänna handlingar 
och andra digitala 
handlingar elektroniskt?
− Ja. Det är rimligt att allmänna hand-
lingar som redan finns i digitalt format 
också ska lämnas ut i digitalt format, 
om det inte leder till brott mot person-
uppgiftsskyddsregler med mera. Tiden 
är mogen för lagstiftning när det gäller 
handlingar som redan finns tillgängliga i 
digital form.

Anser du att utlämning av allmänna 
handlingar i elektronisk form ska 
vara kostnadsfri? 
− Nej. Liksom för papperskopiorna som nu 
omfattas av avgiftsförordningen, uppstår 
det en kostnad för skapandet av den 
digitala handlingen. Det är rimligt att myn-
digheten får ta ut en viss avgift för det.

Helene Petersson, S:
Anser du att myn-
digheter ska vara 
skyldiga att lämna 
ut e-post som är 
allmänna handlingar 
och andra digitala 
handlingar elektroniskt?
– Ja. Om omfattningen på handlingen 
är sådan att den enkelt kan skickas via 
e-post bör det kunna ske elektroniskt 
om det önskas. Om myndigheter kan 
tolka nuvarande lagstiftning så att de 
inte behöver skicka enkla handlingar via 
e-post är vi beredda att verka för ett 
förtydligande. 

Anser du att utlämning av allmänna 
handlingar i elektronisk form ska 
vara kostnadsfri? 
− Ja. Om handlingen enkelt kan skickas 
som bilaga via e-post och inte kräver om-
fattande merarbete hos myndigheten. Men 
om det krävs tidskrävande bearbetning bör 
myndigheten kunna ta ut en avgift.   

Mia Sydow  
Mölleby, V:
Anser du att myn-
digheter ska vara 
skyldiga att lämna 
ut e-post som är 
allmänna hand-
lingar och andra digitala handlingar 
elektroniskt?
− Ja. Myndigheter ska vara skyldiga 
att lämna ut e-post som är allmänna 
handlingar och andra digitala handlingar 
elektroniskt, efter sedvanlig sekretess-
prövning.   

Anser du att utlämning av allmänna 
handlingar i elektronisk form ska 
vara kostnadsfri? 
− Nej. Det är rimligt att myndigheter får ta 
ut en liten avgift ungefär som man i dag 
får ta ut kostnadstäckning för att kopiera 
allmänna handlingar.
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tar betalt för att skicka e-post

Övertid på jobbresan kan ge sms-nacke
l l arbetsmiljö. Brittiska sjukgymnast-
förbundet varnar för »sms-nacke« och ryggont 
som en följd av arbete med smarta telefoner 
och läsplattor. Deras undersökning visar att 
två av tre brittiska kontorsanställda fortsätter 

att arbeta flera timmar efter arbetstidens  
slut – på resan hem och hemma. Det är 
särskilt dåligt för dem som jobbar över med 
mobiler och läsplattor som verktyg, påpekar 
sjukgymnastförbundet.
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Sex av sju KU-ledamöter säger ja till krav på att lämna ut handlingar i elektronisk form

»Gd-assistenten 
skickade mejlen 
samma dag. Att de 
inte kom fram berodde 
på den mänskliga 
faktorn och på att 
gd-assistenten saknade 
viss it-behörighet.«
 
Anna Middelman, chefsjurist 
på Arbetsmiljöverket

Av de tio myndig- 
heter som ville ha 
betalt kunde Bolags- 
verket och Skol- 
verket skicka mejl 
medan övriga enbart 
ville skicka 
papperskopior.

Finansinspektionen

HaV

Kommerskollegium

Konkurrensverket

Lantmäteriet

Migrationsverket

Skogsstyrelsen

 Statskontoret

Tra�kverket

Transportstyrelsen Datainspektionen

Läkemedelsverket

Naturvårdsverket Riksarkivet (dag 7)

ESF-rådet (dag 12) Arbetsförmedlingen

Arbetsmiljöverket

Sametinget

Exportkreditnämnden

Försäkringskassan

Göteborgs universitet

Kammarkollegiet

Kemikalieinspektionen

Konsumentverket

Kriminalvården

Pensionsmyndigheten

Sida

Skatteverket

Socialstyrelsen

Statens servicecenter

Ungdomsstyrelsen

Bolagsverket

CSN

Jordbruksverket

Kungliga biblioteket

Linnéuniversitetet 

SCB

Skolverket

Folkhälsoinstitutet

Södertörns högskola 

Vetenskapsrådet
Stockholms
dramatiska högskola

Patent- och 
registreringsverket

Länsstyrelsen 
i Gotlands län

Länsstyrelsen 
i Västernorrlands län

Statens institutions-
styrelse

Diskriminerings-
ombudsmannen

Ekonomistyrnings-
verket

Ekobrotts-
myndigheten (dag 9)

»Naturligtvis 
är det inte 
acceptabelt, det 
har tagit för lång tid. 
Vi ska se över 
rutinerna. Det är själva 
arbetet som har tagit 
tid. ... Vi håller redan på 
att se över hur vi kan 
snabba upp sekretess- 
prövningen.«

Joanna Berlin, chefsjurist 
på Arbetsförmedlingen

14

5

15

3

1

2

10
»Jag ville 
hitta de mejl 
som bara var 
arbetsmejl och då 
blev jag försenad 
med det.«

Inez Svonni Fjällström, 
kanslichef 
på Sametinget

= Pappers-
   kopior

= E-post@

Brottso�er-
myndigheten

Samma dag Dag 2 Dag 3–5 Dag 6–14 Dag 15 Svarade
inte alls

Vill ha
betalt

Så snabbt svarade 
myndigheterna

I slutet av november fick 50 myndighetschefer ett mejl som såg ut att komma från en privatperson. Mejlet innehöll en förfrågan om att få läsa  
alla mejl som myndighetschefen skickat den senaste veckan. Det fanns också en mejladress dit uppgifterna skulle skickas.
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